
Motion till riksdagen 

1989/90:N419 
av Gösta Lyngå m.fl. (mp) 

Avveckling av ett kärnkraftsaggregat Barsebäck 

Bakgrund 

Den mfllsättning �om rik dagen accepterat. nämligen att kärnkraften i Sve

rige skall vara avvecklad före år 2010 innebär en kornpromiss mellan å ena 

�idan det hopp �om en �tor del av befolkningen hyser om snarast möjliga 

avveckling och å andra sidan industriella intressens önskan att bevara denna 

metod för energiutvinning. Till och med för att uppfylla denna kompromiss. 

är det valda programmet att inleda med två reaktorer i mitten av nittiotalet 

en alldclc� för l fl ng am takt- det skulle i själva verket bli fråga om en sentida 

avveckling. 

Val av en Bar cbäcksreaktor för avvecklingens första fas 

Det finns ett antal. tungt vägande �käl för alt omedelbart stänga en av Barse

bäcksreaktorerna: 

l. En omedelbar stängning av en reaktor skulle göra programmet för kärn

kraftsavveckling tydligt för Sveriges folk och dess industri. Det finns nämli

gen fortfarande krafter som verkar för ett hävande av avvecklingsbeslutet. 

2. En omedelbar stängning av en reaktor skulle ge värdefulla erfarenheter 

som kan utnyttja� vid stängningen av andra svenska reaktorer. Speciellt gäl

ler detta elförsörjningen. men också sanering. nedmontering och rivning av 

byggnader. 

3. Valet av en Bar�cbäcks-reaktor skulle till hälften nedbringa risken av 

en kärnkraft�olycka i det mycket folktäta området runt Barsebäck. Städerna 

Köpenhamn. Landskrona. Malmö. Lund och Helsingborg samt en folkrik 

land�bygd berör�. adekvata utrymningsplaner saknas och vid en olycka 

skulle mycket �tora skador orsakas. 

4. Av Barsebäcks reaktorer torde nr l .  som varit i drift i 15 år, vara det 

lämpligaste valet och vi föreslår därför denna. Dock kan det tänkas att tek

nisk expertis finner att nr 2. som varit i drift i 13 år. borde prioriteras och ett 

sådant val skulle ock�å ligga i linje med intentionerna i denna motion. 
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Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 

att riksdagen beslutar att Barsebäck l skall avvecklas under år 1990. 

Stockholm den 23 januari 1990 

Gösta Lyngå (mp) 

Anita Stenberg (mp) Kjell Dahlström (mp) 
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